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Voorlopig nog een exclusief mannelijk clubje,  
daar komt ongetwijfeld snel wel verandering in.

Voor u ligt alweer een gevarieerd nummer om in 
weg te duiken. Of wat dacht u van het verhaal van 
een advocaat die zijn toga inruilde voor de treinbe-
stuurderscabine. Op zijn zachtst gezegd een bijzon-
dere carrière wending :-)
BJB-voorzitster Mr. Katy Van Petegem wordt op een 
heel persoonlijke en mooie manier geïnterviewd, we 
danken haar oprecht voor de openheid.
CJB-bezielsters Gudrun Janssens en Natalie Heytens 
geven ons dan weer inkijk in het reilen en zeilen van 
de eerstelijnsbijstand. Het is absoluut waardevol dat 
het verschil tussen eerstelijns- en tweedelijnsbijstand 
benadrukt wordt, en deze confraters doen dat op een 
uitstekende manier.
De recent aangestelde vrederechter van het derde 
kanton Gent wordt uiteraard ook in Strop & Toga 
aan de balie voorgesteld. Op naar een vruchtbare 
samenwerking.

In dit nummer moet er helaas ook plaats worden 
gemaakt voor in memoriams: rechter Ingrid Schud-
dinck en confrater Johny Dewit ontvielen ons veel 
te vroeg, Walter Hautekeete doet bij vele iets minder 
jonge confraters heel wat belletjes rinkelen.

Er is alleen wat niet meer is
en elke dag smaakt naar gemis
en ruikt naar wie er altijd was

Dat neemt zijn tijd. Maar weet één ding:
ze zijn er nog. Herinnering
omhult je als een warme jas

Stijn De Paepe
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| door Griet Van Durme

Met een vergrootglas kan u op de cover zoeken welke stafhouder 

bij de aanvang van uw stage nu precies bezig was aan zijn batonnaat. 

Altijd leuk om even te overlopen wie nu precies wanneer de baliescepter zwaaide.
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1928, René Margritte schildert een pijp met 
de vermelding ‘Ceci n’est pas une pipe’. De 
naam van dit schilderij is La trahison des 
images. 

Waar voorheen het surrealisme appelleerde 
– na de atrociteiten in WO I – aan het on-
bewuste, aan het anders voorstellen, aan een 
revolutie van de geest, heeft honderd jaar later 
– na de lange uitloop van de glorieuse dertig 
jaren – het verraad van beelden een totaal 
andere betekenis.

Meer dan ooit horen wij als advocaten aan-
dachtig te zijn voor de realiteit, de werkelijk-
heid waarin mensen leven, op onze hoede te 
zijn voor de obliteratie van het vrije denken.

Niets is wat het lijkt, 2023 was de openingsre-
de van mr. Anne Marie De Clercq; een bom in 
de Pacificatiezaal voor de ene (hoofdredactri-
ce Strop en Toga)1, een vuist voor de andere 
(Prof. Leo Neels).2  

Meer dan ooit heeft de samenleving nood 
aan onafhankelijke denkers, onder meer aan 
advocaten omdat dit denken ons beroep is, 
omdat wij hoogopgeleid zijn, omdat wij dag 
in dag uit geconfronteerd worden met pro-
blemen. Bij lange zijn wij niet de enigen - ge-
lukkig - de onafhankelijke tegenspraak groeit 
binnen de brede samenleving en dat is een 
zeer positief gegeven.

Ceci est l‘ avocat 
2024

Woord  van de Stafhouder

Honderd jaar geleden 1924, André Breton publiceert het Manifeste du Surréalisme. 

1   https://baliegent.be/strop-toga-nr-57/
2    https://www.jubel.be/woke-is-niet-de-overtreffende-trap-van-inclusie-maar-de-ontkennende/

| door Mr. Frank Van Vlaenderen 
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Blijven wij ingaan op de vraag ‘Is er een 
advocaat in de zaal?’, een doekje tegen het 
bloeden te presenteren door dagdage-
lijks als plaatsvervangende magistraten 
(kosteloos of aan halve wedde) de nood 
te lenigen of staan wij zij aan zij met de 
magistratuur in haar strijd voor het aan-
houdend tijdig invullen van het wettelijke 
(aan te passen) kader van beroepsmagis-
traten? 

Roepen, schrijven of social mediaën 
wij verder aan de zijkant of nemen wij 
advocaten in groep positieve acties om 
duidelijk maken dat geen druppel rest in 
het glas?

Iedere burger hoort de democratische 
rechtstaat dag in dag uit te ondersteunen, 
maar meer nog hebben wij advocaten 
de opdracht als eersten te reageren. Juist 
daarom - en om geen andere reden - zijn 
wij onafhankelijk, zijn wij partijdig en 
hebben wij de bij wet ingeschreven voor-
rechten.

2024 zal ons ongedurig op de proef stel-
len.

Aan alle confraters wens ik de durf te 
kijken in de spiegel, daar staat een sterke 
surrealiteit: ‘hoe droom en werkelijkheid 
samensmelten tot een absolute realiteit’4 

Ceci est l’ avocat.

De advocatuur hoort in samenspraak  
met respect voor  tegenspraak de - door-
heen ons voorgaande generaties met hun 
bloed, hun zweet en hun tranen opge-
bouwde - menselijke waardigheid te vrij-
waren voor de beukende golfslagen van 
onnozelheden, werkelijke of geveinsde 
misvattingen, onwaardheden tot en met 
blatante leugens.
2024 is een hoogjaar voor allerhande 
beloften, sterke uitspraken, leiders en 
newspeak. 

Maar wat willen wij, wat durven wij en 
wat doen wij? 

Laten we Justitie verpieteren door het 
decennia aangeklaagde3 manco in de 
rechtsbedeling, o.m. het tekort aan ma-
gistraten en ondersteunend personeel? 
Het ontbreken van een goed uitgebouwde 
infrastructuur en de onderfinanciering 
van de rechtelijke macht ondergraven 
de onafhankelijke dienstverlening van 
de derde macht en het vertrouwen van 
de burger in de democratische samenle-
vingsorganisatie.

Woord  van de Stafhouder

3    Bruno Schoenaerts ,Een Kafkaiaanse nachtmerrie (1995). ISBN: 9789054621386.
4    https://www.abrahamart.com/artikel/37/het-surrealisme-gelooft-in-een-hogere-werkelijkheid-die-ons-denken-overstijgt
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Advocaat Jan Alleman, in hoogst eigen 
persoon, was uitgekozen door de minister 
van justitie als deskundige om het pro-
bleem van de overbevolking van de ge-
vangenissen op te lossen. Aangezien je als 
simpele advocaat, niet bij machte bent zo 
een groot probleem alleen aan te pakken, 
had hij onmiddellijk, naar goede Belgi-
sche gewoonte, een openbare aanbeste-
ding uitgeschreven. Wie kon de Belgische 
gevangenissen zo beheren dat de overbe-
volking geschiedenis zou zijn? Twee kan-
didaten hadden hierop ingetekend, en die 
zou hij nu ontmoeten. Hij had hiervoor 
speciaal een bureau ter beschikking gekre-
gen in het ministerie van justitie.
“Mijnheer O’Leary” kondigde de bode 
aan. De CEO van Ryanair stapte de kamer 
binnen. 

Voor het gemak van de lezer hebben wij 
de onderstaande conversatie meteen door 
Deeple laten vertalen naar het Neder-
lands.

O’L: Ik zal kort zijn. Ik maak dat de Belgi-
sche gevangenissen niet enkel niet langer 
overbevolkt zijn, maar zelfs winstgevend. 
Om te beginnen: iedere gedetineerde 
moet zijn plaats vooraf boeken via de 
website www.https//: ryanjail.com. Voor 
gevangenisstraffen onder de zes maanden 
mag je 10 kilo bagage meebrengen, voor 
straffen daarboven 15 kilo. Alles wat meer 
weegt is extra te betalen.
Voorlopige hechtenissen of onmiddellijke 
aanhoudingen mogen gebruik maken van 
onze lounge. Hetzelfde geldt voor recidi-
visten met een golden member card. 
Bovendien wil ik de capaciteit van de 
gevangenissen onmiddellijk verdrievoudi-
gen. Hoe lang duurt een goede nachtrust 
voor een normale mens? Acht uur toch? 

En hoeveel keer gaat 8 in 24? Drie keer 
toch. Waarom moeten al die gevangenen 
gelijktijdig slapen? Verdeel ze in drie shif-
ten van acht uur elk, en je kan er driemaal 
zoveel te slapen leggen in hetzelfde aantal 
bedden. 

Degenen die door de politierechtbank 
tot gevangenisstraffen veroordeeld zijn, 
kunnen komen slapen op de spitsuren. 
Dan kunnen ze beter toch niet rijden. De 
anderen komen best met eigen vervoer: 
de nieuwe celwagens kunnen de poort 
toch niet binnen. Overigens, ik heb al 
opgemerkt dat ook een politierechter 
de Ryanair filosofie kan aanhangen: de 
gevangenisstraffen zijn goedkoop, het 
onthaal navenant, en tenslotte kost het je 
meer dan je gedacht had.

In ons systeem kan je voor een klein sup-
plementje je bed reserveren. Economy 
blijft op de grond slapen, business in het 
bovenste stapelbed. Aan een nooduitgang 
enkel degenen met beperkte detentie.
En bovendien: telkens een gedetineerde 
stipt op tijd gelost wordt, laten we een 
muziekje horen: “Alweer een Ryanjail 
release stipt op tijd”.

Jan Alleman bleef even verbluft zitten. 
“Think about it”. En weg was O’Leary.
De volgende kandidaat werd al aange-
kondigd door de bode: “mevrouw Willeke 
Dijkhoffz.” Jan Alleman had deze kandi-
daat even gegoogeld, en wist zo dat me-
vrouw Dijkhoffz CEO was van een van de 
grootste ziekenhuiskoepels van Europa.
Ook deze kandidaat toonde zich eerder 
van het no-nonsense type. Ze schudde 
even haar blonde haren, en stak onmid-
dellijk van wal. 

WD: ze noemen ons de zachte sector, 
maar vergis u niet, die is keihard. Wij 
weten wat een bed betekent, en we weten 
hoe je met bedden moet omgaan. Ligdag-
prijzen mijnheer, ligdagprijzen, daar gaat 
het om. Vergis u niet: die betaal je ook als 
je niet ligt. Een kleine aanpassing aan het 
strafwetboek, en de gevangenisstraffen 
worden niet meer in dagen, maanden of 
jaren gerekend, maar in ligdagen. Om 
11u55 binnen en om 0u05 buiten? Twee 
ligdagen mijnheer.

Wil je een kamer alleen? Dat kan, maar 
dan mogen wij supplementen aanreke-
nen. Onze cipiers zijn niet geconventi-
oneerd mijnheer. Voor een patiënt, ik 
bedoel gedetineerde, in een kamer alleen, 
krijgen de cipiers 30% supplement op 
het loon. Op kosten van de betrokkene 
natuurlijk. Elektronische enkelbanden? 
Wij leveren die. Bovendien monitoren ze 
de betrokkene. Ze meten hartslag, bloed-
druk, zuurstofopname, noem het maar. 
Mits een klein supplement uiteraard. Je 
kan ze dan ook krijgen in de kleuren van 
je mutualiteit.

Enthousiast stond de dame recht, greep 
Jan bij de schouder en schudde die. “Jan, 
Jan, je bent alweer aan het dromen. Als je 
zo onrustig blijf slapen ga je nog eens op 
de grond terecht komen”. De echtgenote 
van meester Alleman keek hem diep be-
zorgd aan. Een droom. Alweer. Hij moest 
’s avonds toch niet meer zo zwaar eten.

Grondslapers
| door Mr. Dirk Van de Gehuchte

Wist je datje van de week
Wist u dat u via https://my.advocaat.be/profile/personal zelf op het privaat luik  
van de website van OVB een vangnet-persoon kunt invullen.  
Deze M/V/X wordt dan gecontacteerd wanneer zich een onverwachte  
situatie voordoet.  

p Doorklikken naar mijn profiel
p persoonlijke gegevens
p vang-netpersoon



10

| door Mr. Lenny Van Tricht en Mr. Yves Bracke
©foto’s Johan Cansse

Mieke Verleysen

Interview
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S&T: Waarom heeft u ervoor gekozen 
om van het parket naar de zetel te gaan?
MV: Na bijna 20 jaar vorderen en advise-
ren, was het tijd om beslissingen te nemen 
en nog dichter bij de burger te staan. 
Het vredegerecht is bij uitstek de nabij-
heidsrechtbank. Dé rechtbank die dicht 
bij de mensen staat, laagdrempelig en toe-
gankelijk is. Eén van de weinige gerechten 
waar mensen veelal nog in persoon ver-
schijnen en waar verzoening mogelijk is. 
Het vredegerecht beschermt de kwetsbare 
burger, herstelt evenwichten en speelt een 
rol in de armoedebestrijding. Het is een 
verbindende rechtbank.
Ik koos heel bewust voor het derde Kan-
ton van Gent.  Dit stadskanton komt 
dikwijls in aanraking met geesteszieken 
en andere kwetsbare personen, o.a. door 
de psychiatrische instelling Dr. Guislain 
op zijn grondgebied en het groot aantal 
bewinddossiers. Vanuit mijn achtergrond 
beschik ik over een bijzondere expertise 
met betrekking tot deze groep mensen. 
Als parketmagistraat zocht ik steeds actief 
naar oplossingen, hoe moeilijk ook. Daar-
bij streefde ik steeds naar beslissingen op 
maat, proportioneel en rekening houdend 
met de impact van de beslissing op het 
hele netwerk. 

Ik meen dat een vrederechter, naast een 
ruime professionele bagage, over specifie-
ke kwaliteiten moet beschikken op inter-
menselijk vlak om te kunnen omgaan met 
alledaagse conflicten. Net als een parket-
magistraat, moet ook een vrederechter 
kordaat optreden, rekening houdend met 
alle aspecten van de zaak en oordelen met 
gezond verstand. 

S&T: Wat beschouwt u als uw grootste 
verwezenlijking en wat heeft u (indien 
van toepassing) ervaren als minder po-
sitief?  
MV: Ik meen dat mijn grootste verwezen-
lijking erin bestaat dat ik erin geslaagd 
ben mensen vanuit verschillende discipli-
nes rond de tafel te brengen om samen-
werkingsverbanden uit te werken en het 
verschil te maken in moeilijke materies. 
Als parketmagistraat stond ik mee in voor 
de veiligheid van onze samenleving, doch 
eerder vanuit een proactieve multidis-
ciplinaire betrokkenheid dan door een 
repressief optreden.  
Daarnaast ben ik best trots op het ont-
wikkelen van een digitale tool met externe 
partners voor de strafuitvoering, die mo-
menteel nationaal gebruikt wordt.
De wijze waarop er binnen justitie ge-
werkt moet worden, is iets dat me blijft 
frustreren. De middelen zijn schaars, de 
systemen verouderd. We moeten steeds 
meer werk verzetten met minder mensen. 
Gelukkig werken er heel wat gemotiveer-
de collega’s en geeft het werk zelf veel 
voldoening.
                       

S&T: Kan u kort uw loopbaan schetsen? 
Mieke Verleysen: Mijn loopbaan startte 
in Brussel, als referendaris bij de onder-
zoeksrechters. Op 27-jarige leeftijd werd 
ik in Brussel benoemd als parketmagis-
traat; in 2012 kwam ik naar Gent.
In de hoedanigheid van parketmagistraat 
ben ik werkzaam geweest in verschillende 
materies: jeugdzaken, correctionele zaken 
en strafuitvoering (gespecialiseerd in 
internering). 
Mijn voorkeur is er steeds naar uitgegaan 
om met de meest kwetsbaren in onze 
samenleving te werken. 
Naast parketmagistraat was ik onder meer 
ook referentiemagistraat voor bemidde-
ling, onrustwekkende verdwijning, paren-
tale ontvoering en slachtofferbeleid.
Sinds mijn aantreden bij justitie in 2001 
heb ik me, binnen de verschillende func-
ties die ik mocht waarnemen, steeds in-
gezet voor een menselijke justitie. Daarbij 
doorliep ik quasi de hele strafrechtelijke 
keten en was ik actief op alle echelons 
(opsporing – vervolging – strafuitvoe-
ring). 

S&T: Wat is er u tijdens uw loopbaan als 
parketmagistraat persoonlijk het meest 
bijgebleven?  
MV: Dat eenieder van ons, door omstan-
digheden, met het gerecht in aanraking 
kan komen in eender welke hoedanigheid, 
onafhankelijk van de plaats waar je wieg 
staat.
 

Interview



12

S&T: Hoe ziet u de rol van de vrederech-
ter verder evolueren in de toekomst en 
waar liggen volgens u de grote uitdagin-
gen ?
MV: Meer en meer zie ik mensen in een 
precaire situatie (omwille van verslavin-
gen, geestesstoornissen en ouderdom), 
waardoor ik de gedwongen opnames en 
de  bewinddossiers verder zie toenemen. 
Dat wordt voor alle vredegerechten een 
uitdaging.
Daarnaast hoop ik dat de tendens om 
voor kleine geschillen naar de rechtbank 
te stappen zich niet verderzet. Daar zie 
ik ook een mooie rol voor de  advocaat/
bemiddelaar.

S&T: Wat mogen we u persoonlijk toe-
wensen?
MV: Het inwerken vraagt tijd en energie. 
Ik hoop binnenkort ook weer tijd te vin-
den voor een goed boek. 

S&T: Heeft u tips/suggesties voor de 
advocaten?
MV: Ik verwacht van een advocaat dat die 
constructief meewerkt aan een oplossing, 
dat die oog heeft voor een tegenpartij die 
zich eventueel niét laat bijstaan door een 
advocaat én dat hij niet tegen het dossier 
in pleit. Verder verwacht ik ook dat de ad-
vocaat me op het ogenblik van de zitting 
een correct en geactualiseerd overzicht 
van de situatie kan meedelen.
De eerste contacten met de balie ervaar 
ik alvast als zeer constructief. Als vre-
derechter wil ik verder laagdrempelig te 
werk gaan en streef ik naar een verdere 
constructieve samenwerking met de balie 
in het belang van de rechtszoekende.

S&T: Heeft het pleidooi volgens u een 
nog echte meerwaarde of ervaart u dat 
– zeker als er uitgebreid geconcludeerd 
is – eerder als overbodig?
MV: Het pleidooi heeft zeker een meer-
waarde. Ik hou van korte en gebalde plei-
dooien waarbij de knelpunten nog eens 
kort worden herhaald en de eis duidelijk 
is. Na voorbereiding van het dossier heb 
ik doorgaans ook enkele vragen, ik ver-
wacht dan ook hierop een antwoord te 
krijgen op zitting. Een goed pleidooi zorgt 
ervoor dat ik de situatie en de context 
beter kan inschatten om tot een billijk 
vonnis te komen.

S&T: Was dit geen grote stap en vergde 
dat voor u geen aanpassing/veranderin-
gen 
MV: Ik besefte heel goed dat er grote 
uitdagingen verbonden waren aan de 
overstap van het parket naar de zetel en 
dat ik me in sommige materies nog verder 
diende te verdiepen. Uitdagingen schrik-
ken me echter niet af. Ik volgde reeds tal 
van opleidingen en zal dit blijven doen. In 
het verleden ben ik er steeds in geslaagd 
om me nieuwe juridische materies snel 
eigen te maken. Daarnaast school ik me 
ook bij in materies die niet strikt juridisch 
zijn. Zo verdiepte ik me in het verleden in 
de forensische psychiatrie en volgde ik de 
opleiding forensische gedragswetenschap-
pen aan de universiteit van Gent. 

S&T: Hoe ervaart u de contacten met 
de rechtszoekenden en advocaten ter 
zitting? 
MV: Ik ben aangenaam verrast door het 
contact met de rechtzoekenden, zowel op 
zitting als ter plaatse. 
Ook de contacten met de advocaten er-
vaar ik als zeer aangenaam. 
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Laten we eerst vol enthousiasme terug-
blikken op 2023:

De Commissie heeft zich ingespannen om 
stagiairs op een educatieve en informele 
manier samen te brengen.
 
Het gerechtelijk jaar begon met een spor-
tieve activiteit: bowlen in O’Learys, aan 
Dok Noord. 
Met meer dan voldoende bowlingbanen 
konden we elkaar op een competitieve en 
speelse manier beter leren kennen. Naast 
lekkere snacks, was er ook de gelegenheid 
om onder het genot van een drankje na 
te praten.
 

Daarna hebben we alle confraters, inclu-
sief stagiairs, geïnspireerd en ‘warm ge-
maakt’ voor de lezing van confrater Wal-
ter Van Steenbrugge, ten voordele van de 
Warmste Week 2023. Het centrale thema 
‘Opgroeien zonder zorgen’ sloot perfect 
aan bij de lezing. Zowel fysiek als online 
slaagden we erin een breed publiek aan 
te spreken en 1.200 euro in te zamelen. 
Bedankt aan allen!
 
Om deze inspanningen en het ingezamel-
de bedrag te vieren, werkten we samen 
met de Vlaamse Conferentie en organi-
seerden we een Kerstdrink in café Publika. 
Een mooie opkomst en laagdrempelige 
connecties werden mogelijk gemaakt.
 
Intussen deelden de kerstelfen, oftewel de 
leden van het bestuur, kerstkaartjes uit 
aan de stagiairs. De foto in de Assisenzaal, 
met een knipoog naar photoshop, bracht 
een komische noot aan het einde van het 
jaar.
 
Met humor sloten we het jaar af en start-
ten vol enthousiasme in het nieuwe jaar. 
We zijn actief bezig om het leven van de 
stagiair ‘gemakkelijker/fijner te maken’.
 

Ook in dit nieuwe jaar hebben we niet 
stilgezeten en organiseerden we alvast een 
sessie ‘Praktisch Frans’ op 13/02/2024, 
met als doel advocaat-stagiairs vertrouwd 
te maken met de Franse taal in de juri-
dische praktijk. Vrederechter Michel de 
Clippele heeft deze boeiende sessie ver-
zorgd.
 
Verder hebben we al een locatie vastge-
legd voor het jaarlijkse balieweekend. 
Houd alvast onze socials in de gaten voor 
kleine ‘teasers’ en houd tevens 31 mei - 2 
juni 2024 alvast vrij in jullie agenda’s.
 
Tot slot willen we nogmaals benadrukken 
dat we er zijn voor de stagiairs. Of het nu 
gaat om vragen, opmerkingen, nood of 
twijfel, het bestuur staat paraat. We bie-
den een luisterend oor en kunnen actief 
optreden of advies geven. 

We hopen jullie opnieuw te verwelkomen 
in 2024 en dat jullie talrijk aanwezig zul-
len zijn bij onze activiteiten!

| door Mr. Anneleen Valcke

Waarde Confraters,
Beste mede-stagiairs,

Een warm welkom aan het nieuwe jaar en de kans om een voorspoedig 2024 te beleven.

De Commissie
van

Stagiairs
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De bibliotheek van het Trinity College 
in Dublin, de bibliotheek van de abdij 
van Admont, de bibliotheek van Celsus 
in Efese, weliswaar volstrekt leeg na de 
rampzalige brand die elk boek en elke 
rol tot asse heeft herleid, elk van deze 
plaatsen poogt de nieuwsgierige lezer te 
lokken en laat hem of haar dromen over 
al die boeken die hij of zij ooit graag zou 
willen lezen. 

Terug thuis beschikt de begeesterde lezer 
over boekenkasten, met eigen kleine bi-
bliotheken met bestofte boeken in twee, 
achter elkaar volgepropte rijen. Vandaag 
de dag zit er ook nog een piepkleine 
bibliotheek in onze boekentassen, hand-
tassen en zelfs in onze binnenzakken: de 
digitale bibliotheek in de vorm van e-rea-
ders en de apps op smartphones.
De mens leest dus, vroeger en nu. 
Mijn eigen bibliotheek is bescheiden en 
bestaat uit slechts enkele boekenkasten. 
Ik lees graag en veel. Kiezen welke van 
deze boeken mijn denken heeft bepaald, 
is moeilijk. Elke levensfase wordt nu een-
maal gekleurd door een wisselwerking 
met de realiteit waarin men leeft, de ge-
maakte keuzes, en door boeken, veel boe-
ken. Het is niet mogelijk om te bepalen 
welke boeken nu van levensbelang waren, 
en welke enkel maar een klein beetje kleur 

aan de horizon hebben gebracht. Maar 
ik zal het proberen met een ouderwetse 
bloemlezing, waarbij ik automatisch ver-
schillende niet-vermelde meesterwerken 
tekort doe.

Het eerste boek dat ik werkelijk tot flar-
den toe heb gelezen,  is “Thomas Poppe, 
Toovenaer”, van Penelope Lively, een boek 
uit 1974. Nog steeds heeft dit boek een 
speciaal plaatsje in mijn boekenkast, naast 
andere te koesteren pareltjes zoals “Pluk 
van de Petteflet” van Annie M.G. Schmidt 
en “Torenhoog en Mijlen breed” van 
Tonke Dragt. 

Het boek “Thomas Poppe, Tovenaer” 
ademt de sfeer uit van het Britse platte-
land uit de jaren ’70 van de vorige eeuw. 
Het hoofdpersonage James, een jongen 
van tien, wordt ervan beschuldigd de 
oorzaak te zijn van heel wat vervelende 
gebeurtenissen in het huis en - bij uitbrei-
ding - in het dorp, terwijl de jongen zelf 
volhardt in zijn onschuld. Hij gaat dan 
maar uit eigen beweging op zoek naar de 
dader en ontdekt dat hij zijn slaapkamer 
deelt met een in 1629 overleden “apothe-
carys”, thans verworden tot een klopgeest. 
Dankzij de hulp van een timmerman, 
gespecialiseerd in bovennatuurlijke 
verschijnselen, eindigt dit verhaal met 

een positieve noot, zowel voor James als 
voor Thomas Poppe. Een verhaal om op 
een koude zondagmiddag voor de open 
haard te lezen, met een kop dampende 
chocolademelk, en terug af te dalen naar 
de complexloosheid van mijn zorgeloze 
kinderjaren. 

De basis voor verdere ontdekkingen was 
gelegd en vanaf mijn tienerjaren verslond 
ik dan vooral sci-fy, fantasy en sword and 
sorcery, hoofdzakelijk van Engelstalige 
bodem. C.S. Lewis, J.R.R. Tolkien, Ursu-
la K. Le Guin, David Eddings, Douglas 
Adams en Terry Pratchett waren mijn 
uitverkoren auteurs. 
Zo trok ik samen met Douglas Adams’ 
“The Hitchhiker’s guide to the galaxy” 
naar de ruimte, in het aangename, ietwat 
bizarre gezelschap van de als mens ver-
momde alien Ford Prefect en een grote 
badhanddoek.  

Terry Pratchett’s discworldnovels, en in 
het bijzonder de serie over het illustere 
heksentrio Granny Weatherwax, Nanny 
Ogg en Margrit Garlick zijn stuk voor 
stuk meesterwerkjes met een hoog gehalte 
aan Engelse humor. Wyrd sisters, Equal 
Rites, Witches abroad, en Lords and La-
dies, dompelen je onder in een volstrekt 
andere wereld waarbij de aarde plat is en 

Recht Boeken
op

Inge Deman
advocaat-generaal

| door Mr. Laura Otte
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gedragen wordt door – hoe kan het ook 
anders - vier olifanten die steun vinden 
op het schild van een reuzeschildpad. En 
dan hebben we het nog niet gehad over de 
bibliothecaris van de universiteitsbiblio-
theek, een flinke, uit de kluiten gewassen 
orang-oetang. En toch zijn deze verhalen 
herkenbaar. De strijd om gelijke rechten 
en gelijke behandeling van witches en 
wizards is een centraal thema in deze 
satirische romans (and guess who won 
the game?). Romans om voor altijd te 
koesteren.

Na een tussenstop bij de dystopische 
romans van Georges Orwell en Aldous 
Huxley, verlegde ik mijn interessesfeer 
naar de literaire avonturen van de hand 
van Sir Arthur Conan Doyle. Zijn geestes-
kind Sherlock Holmes zorgde, net zoals 
Agatha Christies vermaarde Miss Marple, 
voor uren leesplezier. Sir Arthur Conan 
Doyles eigen succesvolle opsporingen 
ten behoeve van twee ten onrechte ver-
oordeelde personen lagen trouwens aan 
de basis van de oprichting van het Britse 
Court of Criminal Appeal. Ondertussen 
heeft het zwaartepunt van de misdaadlite-
ratuur zich van de Britse eilanden verlegd 
naar het Scandinavische schiereiland, dat 
over een onuitputtelijke voorraad auteurs 
(en filmregisseurs) lijkt te beschikken. 

Sinds kort leer ik dan ook Noors. 
Ernest Hemmingway’s meesterwerk met 
de sinistere titel “For whom the bell tolls” 
hield mij evenzo urenlang in de ban.  Het 
verhaal van de Spaanse burgeroorlog, de 
Amerikaanse vrijwilliger Robert Jordan 
en zijn mooie Maria is doordrongen van 
de tijdsgeest eigen aan de aanloop naar 
de tweede wereldoorlog. De roman gaat 
over een hopeloze kortstondige passio-
nele relatie tussen twee jonge mensen en 
hun geloof in een revolutionair ideaal in 
een tijdsvlak waarin het duidelijk wordt 
dat het fascisme de bovenhand zou gaan 
halen in het Spanje en het Europa van 
toen. Het einde van het boek is hartver-
scheurend en luidt het begin in van een 
zwarte bladzijde in de Europese geschie-
denis. Een prachtig boek met een speciaal 
plaatsje op de boekenplank. 
     
Twintig jaar later las ik het boek met 
de welluidende titel “HhhH”, oftewel 
“Himmlers hersenen heten Heydrich”. 
Deze roman van Laurent Binnet schetst 
het verzet tegen de nazistische bezetting 
in de prachtige stad Praag, hoofdstad 
van het toenmalige Tsjechoslowakije. 
Het verhaalt de organisatie en uitvoering 
van de aanslag op Reynard Heydrich, 
beste vriend van Hitler, voorzitter van 
de Wannseeconferentie, auteur van de 

Endlösung en “Reichsprotector” van Bo-
hemen en Moravië. Deze man, ook wel 
het Blonde Beest genoemd, behelsde het 
levend geworden kwaad. Hij terroriseer-
de ganse bevolkingsgroepen en was dus 
zeker geen liefhebber van de Tsjechoslo-
waakse bevolking, die hij als rasonzuiver 
en dus als minderwaardig beschouwde. 
De Tsjechoslowaakse regering in balling-
schap wilde dringend af van de dictator 
in de Praagse burcht en organiseerde 
een – gelukte - aanslag, welke uitgevoerd 
werd door de Tsjechische soldaat Jan 
Kubiš en de Slowaakse soldaat Jozef Ga-
b�ík.  Uit weerwraak voor de dood van 
zijn geliefde vriend liet Hitler hierop de 
hele  bevolking van de dorpen Lidice 
en Ležáky zonder pardon uitmoorden. De 
huizen werden platgebrand en de restan-
ten volledig met de grond gelijkgemaakt. 
Geen steen mocht op een ander blijven 
staan. Waar Lidice ooit stond, groeit nu 
nog enkel gras. 

De onverbloemde verhaaltrant van Lau-
rent Binnet zorgt ervoor dat het verhaal 
zich onder je huid nestelt. Enige jaren 
terug bezocht ik dan ook het betreurde 
Lidice. Op het bedoelde grasveld, waar 
ooit het dorp begon, staat nu een monu-
ment van levensgrote bronzen beelden 
die de 88 kinderen uit Lidice voorstellen, 
welke meedogenloos door de nazi’s ver-
moord werden.

Eén van de laatste boeken die ik las, en die 
hier het vermelden waard is, betreft het 
boek van de professoren Elise Rezshöhazy, 
Dimitri Roden, Stanislas Horvat en Dirk 
Luyten: “De laatste 242. De terechtstelling 
van collaborateurs na de tweede wereld-
oorlog”. In dit boek wordt korte metten 
gemaakt met tal van mythen inzake de 
repressie, die na de tweede wereldoorlog 
een eigen leven zijn beginnen leiden. Wie 
wil weten wat correct is en welke veron-
derstellingen naar het rijk der fabelen 
verwezen kunnen worden, kan ik dit boek 
echt wel aanraden. 

Tot slot, wat staat er nog op het program-
ma? Mijn  boekenkast en mijn e-reader 
herbergen nog tal van boeken, romans, 
detectives, wetenschappelijke werken en 
al dan niet historische fictie en non-fictie. 
Meer dan een mens kan lezen. 

Er zijn te weinig uren in een dag.

advocaat-generaal Inge Deman 
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Wissel van spoor,

| door Mr. Peter De Wilde

interview 

Didier
De Clercq
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Dit kon ik niet nog eens vijftien jaar vol-
houden. Ik heb lang nagedacht en uitein-
delijk besloot ik dat het tijd was voor iets 
totaal anders. Op de leeftijd van 52 is het 
niet evident om terug van nul af aan te 
beginnen. Je geeft ook 28 jaar ervaring op.

Gelukkig heeft mijn gezin mij gesteund in 
mijn beslissing omdat ook zij zagen dat ik 
niet meer gelukkig was in mijn beroep.

Eerst begon ik lijsten op te stellen met 
wat ik niet meer wou doen. Al gauw was 
het duidelijk dat ik weg wilde van het 
juridische. Ik wou geen job meer waarin 
ik tussen vier muren zou komen vast te 
zitten. Meer en meer voelde ik iets voor 
het concept van ‘onderweg zijn’. Transport 
op de weg werd als idee afgevoerd, omdat 
je daar meer stil staat dan dat je in bewe-
ging bent. Maar via het concept transport, 
kwam ik uit bij treinen. Als kind had me 
dit al gefascineerd. Na twee jaar wikken 
en wegen, ben ik gericht gaan kijken naar 
de mogelijkheden. 

Zelf heb ik geen technische achtergrond. 
Maar een aantal jaar geleden heeft de 
NMBS de voorwaarde van het hebben 
van een technisch diploma afgeschaft. Ik 
besloot om te solliciteren. 
De aanwervingsprocedure neemt drie 
dagen in beslag, gespreid over twee maan-
den. De kandidaten worden getest op 
psychotechnische proeven, psychomoto-
rische proeven en een volledige medische 
analyse.

Dit alles was geen evidentie. Treinbe-
stuurder is dan ook een veiligheidsfunctie.

S&T: Gegroet Didier. We zijn samen af-
gestudeerd als licentiaat in de rechten in 
juni 1992. Ben je dan onmiddellijk aan je 
stage begonnen?
Didier De Clercq: in juli 1992 ben ik als 
advocaat-stagiair begonnen bij Mr. Alex 
Demeester. Hij hield kantoor in de Zon-
nestraat. Het was een zeer korte passage 
van drie weken.
In september 1992 vond ik een ander 
kantoor bij advocaten Marc en Natalie 
Van Ginderachter en Christine Onbekent. 
Na mijn stage in 1995 ben ik daar blijven 
plakken tot 2013.

Toen de associatie haar werkzaamheden 
terugschroefde heb ik in 2013 alleen 
mijn kantoor verdergezet in Oostakker. 
Ik behandelde voornamelijk burgerlijk 
recht en handelsrecht. Ik werkte eveneens 
samen met Mr. Veronique Matthijs. Zij is 
ondertussen magistraat in de onderne-
mingsrechtbank.

S&T: In de wandelgangen hebben wij 
elkaar vaak gezien, maar plots was je 
verdwenen. Wat is er gebeurd?
DDC: Dat klopt. In 2020, vlak voor het 
uitbreken van de coronapandemie, heb 
ik, na 27 jaar, de balie verlaten. Voor mij 
kwam de beslissing niet uit de lucht geval-
len. Ik had daar twee jaar over gepiekerd. 
Als advocaat word je constant geconfron-
teerd met problemen en is er voortdu-
rende stress. Ook heb je het gevoel nooit 
gedaan te hebben, ook niet in het week-
end of tijdens de vakantieperiodes.

Advocaten
Plus

Didier De Clercq was advocaat aan onze balie van 1992 tot 2020 

en werkt momenteel als treinbestuurder bij de NMBS.

Didier
De Clercq
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Gezien ik geen plan B had, was ik zeer 
gemotiveerd voor de opleiding. Nochtans 
was slagen niet evident. Van de 17 leerlin-
gen, zijn slechts 11 bestuurders geslaagd. 
Het was behoorlijk heftig. Pakken leer-
stof van buiten leren bleek niet meer zo 
evident als toen wij op de unief zaten. 
Het geheugen gaat wel degelijk achteruit 
met de leeftijd. In de klas werd ik steevast 
aangesproken met ‘bompa Didi’.

De zwaarste dobber was het van buiten 
leren van de volledige “HLT” (handleiding 
voor treinbestuurders). Het is de bijbel 
van alle regelgeving van de NMBS. Het is 
in de loop van de jaren talloze keren ge-
annoteerd en aangevuld, zodanig dat het 
nu een onoverzichtelijk geheel is. Na ieder 
belangrijk incident komt er een wijzigend 
of aanvullend protocol. Een hercodificatie 
zou zeer nuttig zijn. Maar dat is dan de 
advocaat in mij die spreekt. 

Na een jaar was ik in de drie fasen van de 
opleiding geslaagd en bekwam ik mijn 
bevoegdheidsbewijs. Als treinbestuurder 
met een rijbewijs word je toegewezen aan 
een depot. Bij mij was dat gelukkig Gent. 

Als treinbestuurder moet je alle lijnen 
en materialen die het depot aandoen 
leren kennen. Van elke treinlijn die 
Gent passeert moet je de stopplaatsen, 
referentiesnelheden, snelheidsborden, 
afwijkingswegen, uitwijkmogelijkheden 
enz. kennen. Daarenboven moet je elk 
treinstel dat Gent aandoet eveneens leren 
kennen. Er zijn echt wel veel verschillende 
types treinen (MR80, MW41, HLE19-19, 
M7, Desiro, Break, DMT). Ieder treinstel 
beschikt over een eigen besturingssysteem 
en depannagegids van gemiddeld 200 
pagina’s. 

In tegenstelling tot Nederland wordt een 
treinbestuurder in België geacht om be-
paalde storingen in het materiaal zelf te 
detecteren en waar mogelijk te herstellen. 
Dit alles om zo weinig mogelijk vertra-
ging te hebben.
Als je slaagt in de test over de lijnen en de 
materialen, mag je eindelijk zelfstandig 
gaan rijden.

Als treinbestuurder ervaar je een groot 
gevoel van vrijheid. Je doet je job auto-
noom, zonder hiërarchische overste over 
je schouder en zolang je je taak naar be-
horen uitvoert, zie of hoor je niemand. 
Maar dit is een vertekend beeld.  Je kan je 
als treinbestuurder niet verstoppen. Big 
Brother bestaat wel degelijk. Alles wat je 
doet, elke handeling, wordt opgeslagen in 
een applicatie die de naam Amelie draagt 
en Amelie ziet alles. 

Wanneer Amelie fouten ontdekt, moet de 
treinbestuurder zich verantwoorden en 
afhankelijk van de gradatie van fout, kan 
je verplicht worden om opnieuw testen af 
te leggen. Bij de ergste fouten word je on-
middellijk van de trein gehaald en moet 
een andere bestuurder de rit verderzetten. 
Een trein besturen is geen simpele zaak. 
Treinen zijn zo uitgerust dat wanneer de 
machinist ook maar de geringste onregel-
matigheid begaat, de trein in veiligheid 
springt. Dit maakt de ritten mentaal be-
lastend.

S&T: Je hebt begin 2020 je toga aan de 
haak gehangen. Heb je de optie open 
gehouden om ooit terug te komen.
DDC: Toen ik de bevestiging kreeg dat ik 
geslaagd was en aangeworven zou worden 
heb ik een maand de tijd genomen om 
mijn kantoor af te sluiten. Alle cliënten 
werden aangeschreven en alle dossiers 
werden overgedragen. Mijn KBO num-
mer werd ingegeven en de BTW werd 
afgesloten.  

Ik was vastbesloten om niet terug te ko-
men. Dus zelfs mocht ik niet geslaagd zijn 
in de opleiding tot treinbestuurder, zou 
ik niet teruggekeerd zijn. Dit gaf een raar 
gevoel. Ik zou voortaan door het leven 
gaan als ambtenaar.

Op 4 april 2020 werd ik aangeworven en 
kon de opleiding starten die in totaal één 
jaar duurt. Zo’n opleiding kost de NMBS 
65.000 euro. Je hebt dan ook de verplich-
ting na de opleiding om nog 10 jaar voor 
de NMBS te blijven werken. Indien je zelf 
stopt om over te stappen naar de concur-
rentie, dien je het bedrag pro rata terug te 
betalen. In België is er veel concurrentie 
want het volledige goederenvervoer is in 
privéhanden, enkel het reizigersvervoer is 
toebedeeld aan de NMBS.

Advocaten
Plus
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S&T: Ik dacht dat je een job had gezocht 
met minder stress?
DDC: Dat klopt. Maar ik ervaar dat niet 
als stress, maar eerder als een verhoogde 
alertheid. Als de rit ten einde is, stopt ook 
de stress. Je gaat naar huis en er zijn geen 
losse eindjes meer.
Tijdens de rit moet je wel 100% gefocust 
blijven. De grootste onbekende factor is 
dat er op elk moment een onverwacht feit 
kan gebeuren. Het ergste zijn uiteraard 
de aanrijdingen. Zelf heb ik het eenmaal 
meegemaakt dat een man dreigde om 
onder mijn trein te springen. Ik heb een 
noodstop moeten uitvoeren, en gelukkig 
heeft de man zich op het allerlaatste mo-
ment bedacht. Maar een dergelijk voorval 
gaat wel in de kleren zitten. 
Je ziet mensen die bij een gesloten over-
weg toch nog oversteken en je kan niets 
doen. Een trein stopt niet zomaar en 
uitwijken behoort ook niet tot de moge-
lijkheden. 
Er zijn nog tal van gebeurtenissen die 
een rit kunnen dwarsbomen. Een bin-
nenkomend alarm, een storing in de 
infrastructuur, een miszending, verlies 
aan hoogspanning, dit alles kan binnen 
de seconde de rit overhoop gooien. Als 
treinbestuurder moet je onmiddellijk en 
juist de aard van het probleem kunnen 
inschatten en adequaat en snel handelen 
conform de jou aangeleerde procedures. 
Op die momenten kan je de opleiding 
en de permanente bijscholingen goed 
gebruiken
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S&T: Wat verdient de job als  
treinbestuurder?
DDC: Je wordt er niet rijk van, maar je 
verdient netto ongeveer 3.000 euro. Dit 
is uiteraard niet alles. Je krijgt een ziekte 
en hospitalisatieverzekering. Jaarlijks heb 
ik 26 vakantiedagen en 13 kredietdagen 
die ik vrij mag opnemen. Ook feestdagen 
worden gecompenseerd. Alle uitrusting 
die je nodig hebt om te werken wordt 
geleverd door de NMBS. Bovendien mag 
je onbeperkt met de trein rijden in de 
Benelux en krijg je vrijkaarten voor het 
treinverkeer in Europa.
Je verdient misschien minder dan een 
advocaat. Maar een pak advocaat gerela-
teerde kosten vallen weg. Alle administra-
tie wordt voor jou gedaan. Alle materiaal 
wordt je bezorgd. 

S&T: Ben je blij met je keuze?
DDC: Jawel, zeker. Ik hoor ook van 
vrienden-advocaten dat er velen zijn die 
ook denken om de toga aan de wilgen te 
hangen. Maar ze zijn bang om iets nieuws 
te doen en terug van nul te beginnen. Ik 
heb het gewoon gedaan en ik heb er geen 
spijt van.
Het beroep van advocaat is sinds 1992 - 
toen ik aan de balie kwam - sterk geëvolu-
eerd. De BTW-verplichting, het conform 
moeten zijn met de GDPR wetgeving, de 
moderne communicatiemiddelen beheer-
sen, het ontwikkelen van een website zijn 
allemaal taken die er in de loop van de 
jaren bij gekomen zijn.
Meer dan vroeger moet je als advocaat je 
eigen handelen verantwoorden naar de 
cliënten. Dit alles zorgt voor een steeds 
groter wordende mentale belasting. Die 
belasting stopt helaas nooit. Ook niet 
wanneer je als advocaat op verlof gaat. 
Want ofwel neem je werk mee (wat niet 
ideaal is) ofwel moet je, na je terugkomst, 
weken en maanden inhalen en dan heb 
je weer verlof nodig. Deze ratrace is voor 
mij voorbij.

S&T: Tot welke leeftijd kan je dit beroep 
uitoefen.
DDC: De maximum leeftijd is 65 jaar, 
maar je wordt ieder jaar getest. Ook op 
reflexen. Tevens word je doorheen het 
jaar onverwacht gecontroleerd. Dan komt 
er een controleur in de trein om mee te 
rijden en verslag op te maken.
Op onregelmatige tijdstippen moet je ook 
allerlei testen afleggen.
Na een zware fout moet je een volledig 
testtraject afleggen. Dit is niet meer dan 
normaal. Het is een veiligheidsberoep 
en je kan je geen fouten permitteren. De 
veiligheid van de reizigers is belangrijk.
Het is op zich een veilig vervoermiddel, 
maar dan moet de bestuurder steeds 
100% alert zijn.

S&T: Het openbaar vervoer is ook ge-
kend voor de stakingen?
DDC: Ik heb nog nooit gestaakt. Ik vind 
ook niet dat wij daar reden toe hebben. 
Misschien ben ik te lang zelfstandige 
geweest :-) 

S&T: Hoe ziet een standaard werkdag als 
machinist er uit?
DDC: Iedere bestuurder heeft een tablet 
ter beschikking en via een E-drive appli-
catie staat jouw gedetailleerde dienstplan-
ning ter beschikking. Daar staat alles op 
wat je moet doen, met tijdseenheden. 
Zo geef ik het voorbeeld van vandaag. Ik 
had de vroegdienst. De dienst begon van-
daag om 03.00u ’s morgens. Ik kreeg een 
half uur om te voet naar de trein te gaan. 
Nadien kreeg ik een waslijst van taken die 
ik verplicht ben om uit te voeren. Per taak 
kan ik dat afvinken en verder swipen.
Nadien rijd ik met de trein tot het perron 
en ik krijg een tijdstabel om de ritten af te 
werken. Alles staat erin, ook de rusttijden. 
Maar iedere dag is anders. Een dienst 
duurt minimum 6 uur en maximum 9 
uur. Maar dat omvat alles, ook het te voet 
naar uw trein gaan. Ook de wachttijden.

S&T: Zit een toiletbezoek ook in dit 
tijdsschema?
DDC: uw toiletbezoek dien je zelf vooraf 
in te plannen, want het is uiteraard niet 
de bedoeling dat je de trein in volle baan 
plots tot stilstand brengt.

S&T: Heeft uw jarenlange ervaring als 
advocaat enig nut in uw huidige job?
DDC: Ik vind persoonlijk van wel. Als 
advocaat heb je geleerd om zelfstandig 
te werken. Ook moet je ten alle tijde 
probleemoplossend denken. Je moet in 
beide jobs je verantwoordelijkheid op-
nemen bij elke beslissing die je neemt. In 
elke omstandigheid moet je in staat zijn 
om je plan te trekken. Deze kwaliteit als 
advocaat kan je zeer goed gebruiken als 
treinbestuurder. 
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Op het einde van de vorige eeuw was er 
Guy Thys en vooral Arrigo Sacchi.
Het waren twee legendarische voetbaltrai-
ners die vanuit het niets plots veel furore 
maakten.
Thys was de succescoach van de Rode 
Duivels, terwijl Sacchi -vòòr zijn trainer-
sloopbaan nog schoenenverkoper in de 
winkel van zijn vader- de formule van het 
“totaalvoetbal” had uitgevonden en AC 
Milan plus de Italiaanse ploeg naar vele 
titels had geloodst.

Wat hadden deze trainers wat anderen 
niet hadden ? Bestond er een recept om 
zo succesvol te zijn?
Een studie wees het uit: ze waren heel 
zwijgzaam en beiden beschikten ze over 
een groot sfynxgehalte.

Laten we nu precies deze eigenschappen 
ook terugvinden bij een zekere Walter 
Hautekeete.

Tijdens de week was Hautekeete actief als 
griffier op de rechtbank van eerste aanleg 
aan het Koophandelsplein te Gent, maar 
op zaterdagnamiddag zat hij steevast in 
de dug-out van FC Balie.

In 
Memoriam

Walter Hautekeete (1936-2024)
Vanaf de tweede helft van de jaren 80, 
een ogenblik waarop de voetballende 
Gentse advocaten nog maar weinig potten 
hadden gebroken, vormde Walter Haute-
keete zijn “dreamteam”, waarmee hij tot 
de eeuwwisseling de ene landstitel na de 
andere behaalde met veel bekerwinsten 
tussendoor.

Griffier Hautekeete had niet veel woorden 
nodig om zijn spelers in het gelid te hou-
den, ofschoon dit geen sinecure was.
Zo was er kapitein Serge Van Eeghem, 
die als verdediger enkel aan aanvallen 
dacht, Erwin Coppens -wellicht de beste 
spits waarover een balievoetbalploeg ooit 
beschikte- geen toonbeeld van veel werk-
kracht, maar bovenal Jacques Poppe, die 
als sluitstuk van de defensie -de Franco 
Baresi van Sacchi- met het mes tussen de 
tanden en veel decibels vriend en vijand 
afschrikte.

In deze aperte chaos predikte de coach 
rust. Geen offer aan de waan van de dag 
en al zeker geen toeters of bellen.
Na de wedstrijd, en na een vol pakje siga-
retten, ontspande Walter Hautekeete. Zijn 
typische kleine pretoogjes lachten met 
ons mee.
De pilsjes gingen vlot rond evenals de 
boterhammen met niet nader onderzocht 
varkensgehakt, waarna de coach zijn 
blik al richtte op de volgende wedstrijd 
die zonder veel tactische fafacherie werd 
voorbereid.

Walter Hautekeete heeft ervoor gezorgd 
dat advocaten en magistraten samen één 
hecht team vormden en voor elkaar door 
het voetbalvuur gingen.
Walter Hautekeete smeedde ook warme 
banden met de andere balies, waardoor 
we als voetballende advocaten veel con-
tacten legden met confraters en magistra-
ten uit andere arrondissementen.

Walter Hautekeete was dus veel meer dan 
een topcoach.

Hij ging zorgzaam om met ons, nam ver-
zuring weg, in stilte gedreven en bewogen.
Hij zorgde voor een, inmiddels verdwe-
nen, sportieve houvast in de wankele 
wereld van justitie.

Walter Van Steenbrugge
12 februari 2024
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Rechter Ingrid Schuddinck is op 20 no-
vember 2023 onverwacht overleden aan 
een acuut hartfalen. Ingrid Schuddinck 
was een geliefd familierechter in Gent en 
laat een grote indruk na in gerechtelijke 
kringen, en al zeer zeker bij onze balie.

Na haar rechtenstudies ging mevr. Schud-
dinck in 1993 aan de Brusselse balie aan 
de slag. In 2005 maakte ze de overstap 
naar het parket op de financieel-econo-
mische sectie. In 2010 volgde een nieuwe 
carrièreswitch en werd ze benoemd als 
rechter.

In 
Memoriam

Ingrid Schuddinck
Als familierechter behandelde ze moei-
lijke en emotionele dossiers zoals echt-
scheidingen. “Ze had daar de geknipte 
persoonlijkheid voor”, zegt een collega. 
“Ze kon de dingen echt benoemen zoals 
ze werkelijk zijn en kon de mensen dat 
bijbrengen. Het lot van kinderen trok ze 
zich ook hard aan.” “In haar job als fami-
lierechter, voelde ze zich echt thuisgeko-
men.”, klinkt het.

Ook de advocaten die regelmatig bij haar 
pleitten, kunnen dit volledig bijtreden.
Mevr. Schuddinck stond bekend als een 
betrokken rechter. Steeds zocht ze naar 
de beste oplossing in elke zaak. Dat deed 
ze gedreven en met passie. “Ze deed haar 
job heel graag en werkte bijzonder veel en 
hard”, klinkt het. “Ze hield niet van show 
en zocht naar menselijke oplossingen.”

Ze haalde in haar job als rechter vooral 
voldoening uit het idee dat ze in het leven 
van mensen terug meer rust en meer vre-
de kon brengen. “Ze deed dat vooral voor 
de kinderen die nog door de zwarte peri-
ode van een echtscheiding heen moesten 
kunnen groeien”, klinkt het.

Iedereen is zwaar aangeslagen. Ze zal hard 
gemist worden. Onze gedachten gaan uit 
naar haar gezin, familie en vrienden.

Nog zoveel plannen,
nog zoveel te doen,
het mocht niet meer zo zijn,
het is nu voor altijd “toen”.
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Confrater Johny Dewit legde de eed af op 
3 september 1990 en vervoegde de balie 
Brugge. Sinds 22 april 2003 was hij inge-
schreven op het tableau Gent. 

Confrater Johny Dewit engageerde zich 
met bezieling en toewijding aan zijn pro-
fessionele activiteiten als advocaat. Hij 
volgde het balieleven vanop een grote af-
stand maar was steeds minzaam en loyaal 
tegenover confraters en andere actoren 
van het gerecht. Een “cavalier seul”, een 
non-conformist, al zeker geen materia-
list. Zijn eigenwijze manieren en ideeën 
maakten hem toch zeer sympathiek want 
hij was steeds positief ingesteld, goed 
gehumeurd en zeer humoristisch.

Confrater Dewit werd op 10 januari 2024 
het slachtoffer van een acute hartaanval 
en overleed op 15 januari 2024 in het UZ 
Gent.

Namens de balie bied ik al wie hem dier-
baar was onze oprechte deelneming aan.

Stafhouder Frank Van Vlaenderen

Tussen strakke strijd om rechtvaardigheid
En stormend streven naar gerechtigheid
Tussen vasthoudende verbetenheid 
En pientere pragmatiek
Tussen verontwaardiging en mededogen
Voor wie het leven heeft bedrogen
Tussen dura lex en zachtmoedigheid
Voor wie het leven niet onziet

Met koppige eigenzinnigheid 
Maar oprechte openheid,
Toegewijd, gedreven
Materieel onthecht maar aan mensen ge-
hecht,
Voor velen een stut in het leven

Tedere gulle gever, 
Aan tafel gerede gast,
Luide lach over lagen van verdriet
Zwaargewicht, intellectueel verlicht,
Beluisterd en belezen, erudiet

Man, mens,
Baken, blok graniet,
Leven dat ons veel te vroeg verliet.

In 
Memoriam

Johny Dewit
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S&T: Denk je alle dagen aan je ziekte?
KVP: Eigenlijk wel. Iedereen die in een 
professioneel kader met kankerpatiën-
ten omgaat, als arts, verpleegkundige of 
coach, is zeer zuinig met het woordje 
“genezing”. Als je in het chemo lokaal 
samen zit met anderen, zie je daar dames 
die soms voor een tweede, of zelfs een 
derde maal een chemokuur krijgen. Dat 
is het superharde aan kanker. Het is een 
duivel die op je schouder zit, en er nooit 
meer afgaat.

Ik ben nu zeer goed (klopt op het houten 
tafeltje), maar ik krijg nooit veel tijd om 
afstand te nemen van de ziekte. Maande-
lijks ga ik terug naar het ziekenhuis voor 
onderzoeken en controles. Op die manier 
word ik steeds opnieuw geconfronteerd 
met het idee dat mijn gezondheidssituatie 
snel weer zou kunnen veranderen.

Confrater Katy Van Petegem heeft kanker.

S&T onthult daarmee geen persoonlijke 
geheimen. Het nieuws van haar ziekte cir-
culeerde vrij algemeen aan onze balie, en 
haar terugkeer, met pittig kort wit kapsel, 
verliep evenmin onopgemerkt.
Katy verklaarde zich, na een weekje be-
denktijd, bereid om over haar kanker te 
praten. Niet om aandacht te zoeken. In 
tegendeel. Aandachtzucht is zowat het te-
gengestelde van wat haar persoonlijkheid 
uitmaakt. Wel om anderen aan onze balie 
die met ernstige ziekte geconfronteerd 
worden te helpen, om hen een hart onder 
de riem te steken. Katy is niet de enige 
kankerpatiënt onder de Gentse confraters.

Wij hadden een gesprek aan de open 
haard, terwijl één van mijn labradors 
zich gewillig door hondenvriend Katy liet 
knuffelen.

S&T: Je hebt een weekje bedenktijd ge-
vraagd, vooraleer je besliste of je over je 
ziekte wou spreken in een interview voor 
S&T. Wat heeft je overgehaald?
Katy Van Petegem: Ik weet dat S&T ruim 
gelezen wordt, zowel onder advocaten als 
magistraten. Kanker is iets wat je persoon 
raakt. Iets intiems. Anderzijds wil ik graag 
de boodschap geven aan andere kanker-
patiënten dat ook een zo ingrijpende, en 
potentieel levensbedreigende ziekte als 
kanker, nog steeds iets positief met zich 
kan brengen.

| door Mr. Dirk Van de Gehuchte

Katy Van Petegem
Interview

leven met vallen 
en opstaan
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S&T: Je inzet voor de balie is zeer groot. 
Je hebt ook vrij snel je verantwoordelijk-
heden bij het BJB weer gaan opnemen. 
Ben je zo verknocht aan de Gentse balie?
KVP: Veel van de waardering waarover 
ik het had, komt uit de balie. Vaak on-
derschat men het belang van het sociale 
weefsel tussen advocaten. Velen onder 
ons zien elkaar nog steeds als confraters 
meer dan als concurrenten. Dat gevoel 
zou meer voeding, meer zuurstof moeten 
krijgen. Corona heeft daar veel kapot ge-
maakt. We zien dat bij vele activiteiten de 
opkomst afneemt. Dat is jammer. Mensen 
moeten niet op een eilandje blijven zitten, 
maar in vriendschap elkaar opzoeken.
Mijn liefde voor ons beroep en voor de 
balie was er nog steeds op het slechtste 
moment van mijn ziekteproces. Confra-
ters kwamen mij bezoeken in de dagkli-
niek terwijl ik aan het infuus lag, en wa-
ren verwonderd dat ik, ook op dergelijke 
momenten, wou weten “hoe gaat het aan 
de balie, wat leeft er in de Raad, hoe gaat 
het met de stafhouder, lukt het nog alle-
maal binnen het BJB, zijn er nieuwtjes…”

De dag na de gemeenschappelijke Raads-
vergadering met Oudenaarde en Dender-
monde, dat was maandag 19 september 
2022, ging ik naar de huisarts. Van dan 
af ging alles zo snel. Er zijn alarmbellen 
afgegaan. Eerst was er nog de onzeker-
heid. Dat was de hel. Dan volgde vrij snel 
de diagnose: kanker. Er moest à la minute 
iemand voor mij inspringen. Ik ben Jan 
Coene zo dankbaar dat hij mij zo snel en 
zo goed heeft vervangen. Nu leiden we 
het BJB als tandem, en dat is fijn. We zijn 
elkaars klankbord. Ik hoop dat Jan dit 
ook zo ondervindt, ik ben immers niet 
altijd de makkelijkste (:-)).

S&T: Ben je dan ook anders gaan denken 
over onze eindigheid, over godsdienst 
bijvoorbeeld?
KVP: Eigenlijk niet. Hoewel ik gedoopt 
ben, katholiek opgevoed en naar een 
katholieke meisjesschool ben gestuurd, 
ben ik niet echt gelovig. Ik ben zeker niet 
praktiserend. Vroeger zou ik mij atheïst 
genoemd hebben, nu eerder agnost. Ik 
weet het niet, en ben er ook niet mee 
bezig. Dat heeft niets te maken met mijn 
ziekte, eerder gewoon met ouder worden. 
Ik ben in behandeling bij artsen in een 
zeer katholiek ziekenhuis: Maria Mid-
delares. Daar heb ik wel bij patiënten 
rond mij gezien dat voor sommigen het 
geloof troost en houvast kan bieden. Ik 
kreeg daar, ook in het dagziekenhuis, 
bezoek van een pastoraal medewerkster. 
Hoewel ik haar meteen gezegd heb dat 
ik niet gelovig was, hebben we toch fijne 
gesprekken gehad. Ik kan voor elke gods-
dienst respect opbrengen, maar heb het 
moeilijker met het instituut kerk, maar 
dat is een ander verhaal.

Het is niet zo dat ik in tijden van vert-
wijfeling een kaarsje ben gaan branden 
of zo. Ik heb wel vrienden die overtuigd 
katholiek zijn. Zij vertelden me dat ze een 
speciaal kapelletje hadden in Oostenrijk 
waar ze op vakantie gingen, en dat ze daar 
voor mij een kaarsje hebben ontstoken.  
Ik vind dat heel lief, maar geloof niet dat 
ergens daardoor plots een almachtige god 
hierboven mij gespaard heeft. Ik ben ook 
niet boos geworden op een of andere god, 
of gaan vragen stellen als “waarom doe je 
mij dat aan”? 

S&T: Als je geen sterkte putte uit het 
geloof, wat was dan je krachtbron?
KVP: Vriendschap, in de ruimste zin 
van het woord. Dat is overigens ook een 
van de mooie dingen die mijn ziekte 
mij gebracht heeft. Ik ben gaan inzien 
hoezeer ik door velen werd gewaardeerd. 
Dat besefte ik vroeger niet. Dat is geen 
dikkenekkepraat, maar ook geen valse 
bescheidenheid. Mijn ego kan nog steeds 
door je voordeur, zelfs door de brieven-
bus, denk ik.

S&T: Ben je daardoor anders gaan leven?
KVP: Zeker. Ik was nooit een epicurist, 
maar een stoïcijn pur sang. Dat is veran-
derd. Het is niet zo dat “carpe diem” nu 
plots mijn levensmotief is, zo bruusk is de 
omslag ook niet, maar ik heb geleerd ook 
in het nu te leven. Vroeger moest ik alles 
vooruit plannen, soms jaren ver, en vergat 
ik te genieten van het moment. Nu kan ik 
meer evenwicht vinden tussen toekomst 
en heden.

Het is eigenlijk zeer erg dat u zoiets moet 
overkomen op uw 49e. Dat is behoorlijk 
jong. Op die leeftijd moeten denken “hoe 
lang ben ik hier nog” is hard. Het doet je 
eventjes slikken. Maar momenteel voel ik 
mij goed, de controles zijn goed, iedereen 
zegt ook dat ik er goed uitzie, en daar 
geniet ik van. Vroeger zou ik dat minder 
gedaan hebben. Ik holde mijzelf voorbij 
en vergat stil te staan bij het moment, en 
daar ook van te genieten. Door een vrese-
lijke ervaring heb ik vandaag eigenlijk een 
mooier leven.

Interview
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S&T: Je stuurde mij ooit het berichtje 
“mijn mama heeft er een zorgenkindje 
bij”
KVP: Dat is zo. Ik ben enig kind, mijn 
mama en mijn papa zijn enige kinderen. 
Wij zijn een kleine familie. Mijn mama is 
nog heel fit, en steekt mij zelfs soms nog 
de loef af, maar mijn zorg is nu: zal ik er 
nog zijn binnen, pakweg tien jaar of lan-
ger, als zij zorgen nodig heeft. Zal ik nog 
voor haar kunnen zorgen? Ik heb daar 
soms schuldgevoel over. Ik ervaar dit als 
de omgekeerde wereld.

S&T: En je hondjes?
Katy: Ook daar heb ik ontzettend veel 
steun aan gehad. Zeg nooit “het is maar 
een hond”, want dan word ik echt boos. 
Zij  voelen zo goed aan wanneer je steun 
nodig hebt, en wijken niet van de zijde 
van hun baasje. Ook bij mijn revalidatie 
hebben ze een belangrijke rol gespeeld. 
In de plaats van oefeningen met de on-
co-coach ging ik, met akkoord van mijn 
dokter, met de hondjes wandelen. Hond-
jes blij, vrouwtje blij.

Dirk: Er zijn nog confraters met kanker. 
Welke raad geef je hen?
KVP: Iemand die niet zelf de ziekte heeft, 
kan zich moeilijk inleven in wat het bete-
kent. Het is eigenlijk nooit echt voorbij. Je 
kan nooit echt zeggen: nu ben ik genezen. 
Dat mentale mag niet geminimaliseerd 
worden, maar je mag het benoemen.
Na de fysieke strijd volgt dus een mentale. 
Je moet leren leven met die duivel op je 
schouder. Daar kan je op twee manieren 
mee omgaan. Je kan troosteloos worden, 
je afvragen wat nog zin heeft, als morgen 
misschien de kanker terug is. Je kan ook 
leren extra genieten van de goede mo-
menten, bewuster met het leven omgaan. 
Artsen zijn extra voorzichtig met hun 
uitspraken, zeker als de patiënt advocaat 
is. Je moet ook voor jezelf je horizont 
bepalen. Ik probeer elke dag maximaal te 
beleven wat er inzit. Professioneel moet ik 
evident nog wel op langere termijn kijken, 
maar persoonlijk plan ik niet lang meer 
vooruit. 

S&T: Mogen wij, en alle andere kanker-
patiënten aan onze balie met ons, nog 
heel lang goed zijn.
KVP: precies, herval is het merde-woord.
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S&T: Kunnen de mensen ook telefonisch 
advies krijgen?
NH: De rechtszoekende kan inderdaad 
ook telefonisch advies vragen. Dit gebeurt 
via een doorschakelsysteem, zodat de 
anonimiteit van zowel de rechtszoekende 
als de advocaat behouden blijft. Momen-
teel kan iedereen telefonisch advies vra-
gen op het nummer 09/269.62.56. Dit kan 
op dinsdag en donderdag van 9u-12u en 
13u30 tot 16u30, woensdag van 13u30 tot 
16u30 en vrijdag van 9u tot 12u.

S&T: Wat doet het CJB en tot wie richt 
het zich? Zijn er voorwaarden zoals 
inkomstengrenzen. Laagdrempeligheid 
wordt beoogd: wordt het doelpubliek 
voldoende bereikt?
GJ: De Commissie voor Juridische 
Bijstand wordt gesubsidieerd door de 
Vlaamse overheid en heeft tot voornaam-
ste taak om gratis juridisch eerstelijns-
advies te organiseren binnen haar werk-
terrein. Aanvankelijk werd dit in Gent de 
“Advocatenlijn” genoemd maar sedert een 
paar jaar hebben alle CJB’s in Vlaanderen 
de afspraak gemaakt om te werken onder 
de benaming “Gratis Advocaten Advies” 
om zo een meer uniform beeld naar bui-
ten te brengen.

S&T: Persoonlijk denk ik dat het een 
goed zaak is dat de bezoeken voor eerste-
lijnshulp plaatsvinden in het gerechtsge-
bouw. Eens de rechtszoekende letterlijk 
en figuurlijk de weg gevonden heeft 
voor eerstelijns, is de drempel lager voor 
een eventuele consultatie bij het BJB 
indien nodig, of  herinnert men zich het 
gebouw wanneer het tot een procedure 
komt.
Gudrun Janssens: Inderdaad! Bovendien 
is het gerechtsgebouw toch wel meer de 
natuurlijke habitat van advocaten zodat 
voor de bezoekers de link naar Gratis 
Advocaten Advies wellicht vlotter wordt 
gelegd. Uiteraard zal deze verhuis een 
aanpassing vragen van iedereen, maar ik 
heb er alle vertrouwen in dat we het even-
wicht zullen vinden.
Om verwarring en overlast met de twee-
delijnshulp te vermijden, hebben wij onze 
uren afgestemd zodat er nooit op hetzelf-
de moment gewerkt wordt. We verwach-
ten wel dat we vragen zullen krijgen die 
eigenlijk bestemd zijn voor de tweede-
lijnsbijstand maar die kregen we voordien 
ook al. Het feit dat we nu op zelfde plaats 
advies geven, creëert ook nieuwe kansen. 
Zo kunnen we sneller ageren op proble-
men en zo onze samenwerking optima-
liseren . 

S&T: Wie afzakt naar de kelderverdie-
ping van het gerechtsgebouw te Gent zal 
op maandagnamiddag en op woensdag-
voormiddag vaststellen dat er een grote-
re toeloop van bezoekers is…
De balie stelt sinds kort een lokaal ter 
beschikking tussen het secretariaat van 
het BJB en de ruimte waarin de zittingen 
van het BJB (tweedelijnshulp) doorgaan. 
De permanenties vinden er plaats op 
maandag van 13u tot 16u en op woens-
dag van 9u tot 12u.
Natalie Heytens: Aan de hand van affiches 
en via de website van CJB Gent wordt 
aan de rechtzoekenden duidelijk gemaakt 
waar en wanneer zij er voor advies terecht 
kunnen. Net zoals voor een raadpleging 
van het BJB wordt een nummersysteem 
aangewend zodat het aantal bezoekers be-
perkt wordt gehouden en men niet node-
loos in de gang dient te wachten. Ervaring 
uit de werking in het Justitiehuis leert 
dat bezoekers wel bereid zijn om even te 
wachten voor gratis advies. Dit is ook het 
geval bij raadpleging van het BJB.

| door Mr. Saskia Goethals

Ontmoet de twee spilfiguren van het CJB 
(lees: eerstelijnshulp) aan onze balie!

Interview

Het CJB is sinds 3 januari van dit jaar verhuisd van de Cataloniëstraat te Gent 

naar de kelderverdieping van het gerechtsgebouw Gent. 

Een uitgelezen moment om de eerstelijnshulp die gratis aangeboden wordt aan de burger onder de aandacht te brengen��

Naast een team van ervaren advocaten zetten twee confraters in het bijzonder zich al jarenlang in voor dit project. 

Tijd voor een interview!

Mr. Gudrun Janssens 
en Mr. Natalie Heytens
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Iedere burger met een juridische vraag 
kan zich hetzij telefonisch hetzij per-
soonlijk bevragen bij de advocaten die 
meewerken aan deze juridische eerste-
lijnsdienst. Het advies wordt anoniem 
verleend, meestal zonder voorafgaande 
afspraak en is kosteloos. 
In de voorbije jaren hebben we gemerkt 
dat deze dienstverlening zeer veel geraad-
pleegd wordt. Niettemin stellen we vast 
dat voor een aantal mensen de drempel 
naar juridische informatie toch nog veel 
te hoog ligt. We bereiken nog steeds on-
voldoende bepaalde kwetsbare groepen 
zoals jongeren, mensen die in armoede 
leven, psychisch kwetsbare personen. Om 
meer mogelijkheden te creëren om zélf 
naar dit doelpubliek toe te gaan, zet CJB 
Gent in op samenwerking met allerlei 
organisaties zoals OCMW’s, de KRAS 
diensten, enz.

CJB Gent beschikt ook over een website 
waar men zelf via raadpleging van een 
aantal fiches een antwoord op een juridi-
sche vraag kan zoeken in vaak terugko-
mende materies zoals huur, echtscheiding, 
bewindvoering.  We werken hiervoor 
samen met Helder Recht, een organisatie 
die in klare taal uitleg geeft over juridi-
sche vragen. Dit is vooral gericht op al wie 
gemakkelijk gebruik maakt van digitale 
middelen. Ook hiermee hopen we om tijd 
vrij te maken voor persoonlijk advies aan 
mensen die minder de weg vinden. 

NH: Gezien we anoniem werken, worden 
er geen persoonlijke gegevens gevraagd 
van de rechtszoekende. Dus in principe 
kan iedereen bij ons terecht maar we gaan 
wel actief op zoek naar de meest kwetsba-
ren van de maatschappij. De laatste jaren 
gaan we meer en meer op verplaatsing 
omdat we gemerkt hebben dat een aantal 
van onze doelgroepen niet tot bij ons 
geraakten. Zo geven we nu ook advies in 
verschillende OCMW’s en sociale huizen 
vnl. buiten Gent en aan diensten voor 
armoedebestrijding.
Wat we echt wel proberen te vermijden, 
is een tweede advies. Als we horen dat de 
rechtszoekende reeds een advocaat heeft, 
dan proberen we het gesprek zo snel mo-
gelijk te beëindigen.

S&T: Ik begreep al dat er niets moet 
betaald worden. Wat mag de burger/
rechtzoekende verwachten? 
NH: Iedere advocaat die al ooit een eerste 
consultatie deed, weet dat de rechtzoe-
kende niet zelden ronddwaalt in een per-
soonlijk verhaal en vaak door de bomen 
het bos niet ziet. De eerstelijnsadvocaat 
luistert naar dit verhaal en ontrafelt hier-
uit de juridische problemen en vragen. 
Vervolgens wordt kort aangegeven wat de 
mogelijke oplossingen zijn en welke weg 
de vraagsteller kan bewandelen om dit te 
bereiken. Voor sommige vragen volstaat 
het advies en kan de vraagsteller hierna 
zélf verder. Als voorbeeld kan ik verwijzen 
naar het geven van een huuropzeg, wat 
kan na de nodige uitleg over termijnen 
en vormvereisten. Voor heel wat andere 
zaken ligt de oplossing minder eenvoudig 
en wordt de vraagsteller doorverwezen 
naar de juiste instantie. We denken hierbij 
natuurlijk onmiddellijk aan een advocaat 
(al dan niet via het BJB) of notaris, maar 
de doorverwijzing kan heel divers zijn, 
van de passende (overheids)dienst tot de 
sociale zorgverlening.
De advocaten van het Gratis Advocaten 
Advies verwijzen nooit door naar een 
specifieke advocaat of notaris en nemen 
nooit zelf een dossier aan van een recht-
zoekende die hen in deze hoedanigheid 
aanspreekt. De doorverwijzing blijft neu-
traal. Er wordt ook niet opgevolgd wat 
nadien verder gebeurt.
Evenmin wordt van de rechtzoekende 
enige identificatie gevraagd, noch maakt 
de advocaat zich bekend. Er worden door 
de advocaten wel wat gegevens genoteerd, 
zoals geslacht, leeftijd, aard van de vraag 
om nadien statistieken te kunnen maken, 
doch deze gegevens zijn volstrekt geano-
nimiseerd.
Zoals steeds bij raadpleging geldt ook het 
beroepsgeheim van de advocaat. Samen 
met de anonimiteit merken we dat dit 
ernstig drempelverlagend werkt voor veel 
rechtzoekenden. En uiteraard speelt het 
feit dat het advies gratis is ook een niet 
onbelangrijke rol.

Interview

- Aan de balie sedert 1992
- Stage bij Mr. Paul Lagae
- Jeugdadvocaat
- Materies : collectieve schuldenregeling 

en familierecht
- Medewerker eerstelijnsadvies sedert 

1999 
- lid van de Commissie voor Juridische 

Bijstand en voorzitter van CJB Gent 
sedert 2017

- 1992 licentiaat in de rechten RUG 
- aanvullende studie fiscaal recht te 

Brussel
-  stage aan de Gentse balie op het kan-

toor van wijlen Mr. Arnold De Roeck bij 
Mr. Stanislas Ossieur. 

- eigen kantoor te Destelbergen: ontdekt 
dat haar roeping eerder bij een advise-
rende functie ligt

- eerstelijnsbijstand: werkt sinds meer 
dan 15 jaar mee.

- lid van de Commissie voor Juridische 
Bijstand en verzorgt de praktische 
uitwerking van de eerstelijnsbijstand. 

Mr. Natalie Heytens Mr. Gudrun Janssens
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S&T: Wat is het verschil tussen eerste-
lijns (CJB) – en tweedelijnshulp (BJB)?
GJ: Het eerstelijnsadvies wordt anoniem 
en uitsluitend mondeling gegeven. Het 
is erop gericht om uit het verhaal van de 
rechtzoekende de juridische problematie-
ken te halen en de vraagsteller vervolgens 
op weg te zetten naar de oplossing. Hier-
voor wordt uitgelegd waarin de oplossing 
kan bestaan, welke stappen de rechtzoe-
kende zelf kan ondernemen en tot wie 
hij zich kan richten voor verdere onder-
steuning. Er worden voor dit advies maar 
minimaal documenten doorgenomen en 
er gebeurt geen opvolging. Voor de recht-
zoekende is het volkomen vrijblijvend.
Bij de tweedelijnshulp daarentegen wordt 
het dossier door de advocaat volledig 
behandeld, waarbij uiteraard ook geen 
sprake meer is van anonimiteit. De cliënt 
betaalt voor deze dienstverlening of heeft 
recht op pro deo indien aan de voorwaar-
den wordt voldaan.

NH: De advocaten die het eerstelijns-
advies verlenen doen dit wel in hun be-
roepshoedanigheid, dus zij blijven gehou-
den aan de deontologische regels zoals 
onder meer beroepsgeheim en kwaliteits-
zorg. Daarnaast wordt aan de deelnemen-
de advocaten het verbod opgelegd om 
zaken aan te nemen van rechtzoekenden 
die zij in de hoedanigheid van eerstelijns-
advocaat te woord hebben gestaan.

S&T: Tot wie richten de advocaten zich 
als ze willen meewerken?
NH: Momenteel werkt CJB Gent met een 
15-tal advocaten. Wie geïnteresseerd is 
om mee te werken met CJB Gent en hier-
over nog vragen heeft, mag zich wenden 
tot ons beiden:.
natalie.heytens@telenet.be en gudrun-
janssens@hotmail.com

S&T: dank voor deze heldere toelichting 
en nog veel succes!

https://cjb-gent.be

lijnsadvocaten zijn gelukkig voldoende 
verstandig om hun grenzen te kennen en 
zo nodig door te verwijzen naar een ge-
specialiseerde instantie of advocaat zodat 
een correct advies kan worden gegeven. 
Wanneer de eerstelijnsadvocaat voor 
zichzelf van mening is dat het antwoord 
op de vraag wél binnen het eigen arsenaal 
zou moeten liggen, kan het al eens gebeu-
ren dat aan de rechtzoekende gevraagd 
wordt om terug te keren op een volgende 
zitting zodat het antwoord kan worden 
opgezocht. 

S&T: De vragen zijn veelal niet louter 
juridisch. Daarom is enige kennis van de 
sociale kaart noodzakelijk. 
GJ: Een halve dag eerstelijnsadvies geven 
is een niet te onderschatten inspanning. 
De eerstelijnsadvocaten krijgen op de drie 
uur durende sessies tussen 10 tot 15 vra-
gen te verwerken. Stalen zenuwen zijn dus 
geen overbodige luxe. Een aantal vragen 
zijn puur zakelijk, maar vaak komt er 
ook heel wat emotie bij de rechtzoekende 
aan te pas. Een burenruzie, een familiale 
breuk, frustratie door vruchteloos zoeken 
naar de juiste oplossing of met een situa-
tie waarin men vastloopt… het is dan de 
zaak om gepast empathisch te reageren, 
maar wel met één oog op de klok aange-
zien er vaak nog andere rechtzoekenden 
in de wachtzaal zitten. Een evenwichtsoe-
fening die geduld vereist.
Ook inzake materie dient de advocaat al 
eens buiten de comfortzone te gaan. Het 
advies kan niet louter juridisch zijn, maar 
heeft ook een sociale factor. Basiskennis 
van de voorwaarden rond leefloon en 
veel voorkomende sociale voordelen zijn 
wenselijk. Hiervoor krijgen de eerstelijn-
sadvocaten in de opleiding uitleg rond 
de sociale kaart en hoe om te gaan met 
kwetsbare groepen.

S&T: Wat is het profiel van de advocaat 
die meewerkt in het systeem? Wat zijn de 
voorwaarden?
GJ: De ideale eerstelijnsadvocaat is een 
multipracticus die de meest voorkomen-
de problematieken in het burgerlijk recht 
beheerst, zoals huur, burengeschillen, 
familierecht en beschermingsstatuten, 
maar ook vlot de weg vindt in bvb ver-
keersrecht en strafrecht. 
Om te mogen meewerken aan het eer-
stelijnsadvies, moet de advocaat eerst 
een opleiding volgen die hoofdzakelijk 
door de OVB wordt georganiseerd. Deze 
opleiding bestaat uit digitale sessies over 
sociaal werk/sociaal beleid en de leefwe-
reld van de doelgroepen gevolgd door 
een digitale sessie eerstelijnsbijstand in de 
praktijk. Vervolgens dient een klassikale 
vorming communicatieve vaardigheden 
te worden gevolgd. Dit wordt aangevuld 
door een sessie over de sociale kaart die 
door ieder CJB afzonderlijk wordt ge-
organiseerd. Alle medewerkers moeten 
jaarlijks ook via de permanente vorming 
relevante beroepsopleiding kunnen 
aantonen. Hiervoor organiseert de OVB 
jaarlijks minstens één opleidingscyclus. 
Eens deze opleiding werd doorlopen kan 
de toelatingsaanvraag bij de lokale balie 
gebeuren. Wanneer hier groen licht wordt 
gegeven, kan CJB de advocaat inschakelen 
in de werking. Er wordt rekening gehou-
den met de voorkeuren van de advocaat 
maar ook met de noodzaken van de 
werking. 
Meewerken aan de eerstelijnsbijstand 
vraagt tijd en inzet. Momenteel werken 
wij met twee advocaten per week, onge-
veer een 12 tot 15 uren per week per ad-
vocaat en dit om de 6/7 weken. Dit is zeer 
intensief en een belasting voor het eigen 
kantoor. De medewerkers dienen ook een 
vaste lijn te hebben om het telefonisch ad-
vies te kunnen doorschakelen. Daarnaast 
is mobiliteit ook wel belangrijk gezien we 
meer en meer op plaatsen buiten Gent 
zitten.

S&T: Wat als de advocaat uit de pool het 
antwoord op een vraag niet weet?
NH: Socrates zei het al : “ik weet één 
ding en dat is dat ik niets weet”. Hoewel 
we allemaal geacht worden om de wet te 
kennen, weten we ook dat deze fictie de 
rechtzoekende niet dient. Onze eerste-

Interview
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Winnares fotowedstrijd OVB

Met een indrukwekkende foto van een advocaat in toga op de  
iconische brug in Rotterdam, belichaamde Gentse confrater  
Maud Decavel op overtuigende wijze het thema “Advocaat in de 
stad”. Haar werk werd niet alleen gekozen door een deskundige jury  
maar ook door het grote publiek.

Proficiat!

OVB

FOTOW
EDSTRIJD

Teamwork Maud Decavel en Natascha D’Haeyer
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Nadat de lachspieren uitgebreid waren 
getraind, was er nood om ook andere 
spiergroepen uit te dagen. Op 23 novem-
ber 2023 stond een initiatie schermen 
op het programma, gehouden in de 
historische lokalen van de 400 jaar oude 
Sint-Michielsgilde, zaal Lakenhalle in 
het Belfort. Dit is de oudste schermgilde/
club ter wereld en enkel toegankelijk voor 
leden en initiaties. Met andere woorden: 
een bijzonder unieke kans. Niet alleen 
de basisvaardigheden van het schermen 
werden aangeleerd, we genoten ook van 
een rondleiding in de Gilde. 

In samenwerking met Voorzitter Jan 
Kamoen, organiseerde de Vlaamse Confe-
rentie, een tweedaagse opleiding ‘Profes-
sionele bewindvoering’ op 30 november 
2023 en op 12 december 2023. Deze 
opleiding bood een verrijkende ervaring 
voor zowel startende als ervaren bewind-
voerders. Sessie 1 richtte zich vooral op 
het versterken van basiskennis, terwijl ses-
sie 2 dieper inging op technische aspecten 
en specialisaties.

Op 5 december 2023, op de studieavond 
‘Ondernemingsstrafrecht’ maakten de 
heer Nicolas Vanhoucke (Afdelingsau-
diteur Oost-Vlaanderen) en de heer Tijl 
De Jaeger (Substituut Procureur des Ko-
nings) ons wegwijs in de complexiteit van 
het ondernemingsstrafrecht. Deze studie-
avond belichtte een breed scala aan juri-
dische kwesties, van financiële misdrijven, 
zoals fraude en witwassen tot arbeids-
rechtelijke inbreuken. Deze intellectuele 
uitdagende studieavond werd traditioneel 
afgesloten met een broodjesreceptie.

Na deze leerrijke onderdompeling in het 
ondernemingsstrafrecht én bewindvoe-
ring, zorgde de Comedy Night met Henk 
Rijckaert op 6 december 2023 voor een 
luchtige afwisseling. In de Roes Comedy 
Club werden we verwend met een full 
try-out van zijn nieuwste show genaamd: 
“Apocalyps”. Kortom, het was een avond 
vol vreugde en vermaak.

De laatste week voor de kerstvakantie 
staat traditiegetrouw in het teken van de 
Warmste Week. Na de successen van de 
vorige jaren, sloegen ook de balie, justitie, 
politie en hulpverlening de handen in 
elkaar voor een nieuwe editie van Justice 
For Life op vrijdagavond 8 december 
2023. De inkomhal van de rechtbank 
werd omgetoverd tot een dansvloer. Het 
evenement was snel uitverkocht en tot op 
de laatste minuut zochten geïnteresseer-
den nog naar een ticket. Het was een feest 
dat de grondvesten van het gerechtsge-
bouw lieten daveren. Een welgemeende 
dankbetuiging aan het organiserend co-
mité kan hier onmogelijk ontbreken.

Het einde van het jaar kwam snel dich-
terbij én de Gentse binnenstad ontpopte 
zich tot een magische en gezellige winter-
stad. Tijd dus voor een winterafterwork. 
Samen met de Commissie van Stagiairs 
werd deze afterwork georganiseerd in 
Publika op 14 december 2023.  Het werd 
een bijzonder gezellige avond, waar we 
genoten van (warme) drankjes en interes-
sante gesprekken.

De Vlaamse
Conferentie

| door Mr. Maarten Devreese

We waren nog aan het nagenieten van het openingsweekend van de Gentse Balie, toen de volgende activiteit zich aanbood: 

de tweede Comedynight in de Roes Comedy Club op 1 november 2023. Deze keer met niemand minder dan Jens Dendoncker. 

De avond was in een oogwenk uitverkocht en de aanwezigen werden rijkelijk beloond met een avond vol humor.

| door Mr. Sarah Byttebier

Waarde confraters,



Tot slot werd op 31 januari 2024, tijdens 
de baliequiz, de kennis en intelligentie 
uitgedaagd van een 30 quizgroepen. 
Er werd gestreden om de wisselbeker. 
Uiteindelijk mocht het team ‘het Mans 
God’ zich bekronen als terechte winnaar. 
Proficiat aan confraters Rik Vanreusel, 
Freek De Corte, Beau Vanderstraeten en 
Lars Vandecasteele voor deze neergezette 
prestatie.
Met veel voldoening blikken we terug 
op de vele activiteiten van de afgelopen 
maanden en kijken we uit naar wat de rest 
van het gerechtelijk jaar nog zal brengen 
Zoals u allen weet, is dit het 150e wer-
kingsjaar van de VLC. Laten we samen 
van dit jubileumjaar een buitengewoon 
jaar maken.

Na de feestdagen en enkele deugddoende 
vakantiedagen, werden de activiteiten 
met hernieuwde energie hervat, waarbij 
de studieavond ‘Deskundigenonderzoek’ 
op 10 januari 2024 het startschot gaf 
voor het tweede deel van het gerechtelijke 
jaar 2023-2024. We hadden het genoe-
gen om voorzitter Katrien Van Hoecke 
en voorzitter Barbara Meese, beiden 
voorzitters in de rechtbank van eerste 
aanleg Oost-Vlaanderen, afdeling Gent, 
als sprekers te mogen verwelkomen. Ze 
waren meer dan goed geplaatst om ons de 
nodige inzichten te bieden in de recente 
ontwikkelingen van het deskundigenon-
derzoek, vanuit een praktisch oogpunt 
naar de advocaat toe.

Naar jaarlijkse traditie werd het nieuwe 
jaar feestelijk ingewijd op de nieuwjaars-
receptie op vrijdagmiddag 12 januari 
2024 in het gerechtsgebouw. Samen met 
een 100-tal advocaten klonken we op een 
voorspoedig 2024, een jaar vol mogelijk-
heden en vriendschap.

De Vlaamse
Conferentie
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“Is dat ondertussen niet al lang verjaard?” 
De cliënt die tegenover me zit in de con-
sultatieruimte kijkt me vragend aan. Hij 
ergert zich aan deze dagvaarding voor een 
heel oude schuld. Google had hem wijs 
gemaakt dat hij dit toch echt niet meer 
moest betalen. Waarom kon ik dat als ad-
vocaat niet gewoon snel even bevestigen?

Ik glimlach begrijpend. Hoe fijn zou het 
niet zijn als Google ons altijd het juiste 
antwoord kon geven. Helaas. Je krijgt een 
mooie definitie van verjaring, wat uitleg 
over stuiting en schorsing, maar hoe het 
nu precies zit met jouw zaak, daar heeft 
het internet meestal geen pasklaar ant-
woord voor. 

Ik beloof de man om de bewijsstukken 
bij de tegenpartij op te vragen en goed 
uit te zoeken hoe het precies zit met een 
stuiting na een erkenning na een eerdere 
stuiting. 

Verjaring is niet altijd de gemakkelijkste 
materie… 
Ik denk aan hoe ik zelf onlangs verjaarde. 
Dat was ook niet simpel. 

Die ochtend was iedereen druk bezig met 
zijn eigen routine. Gerben was al naar zijn 
werk vertrokken voor hij zich realiseerde 
dat ik jarig was. Hij stuurde nog vlug een 
sms’je met gelukwensen. Emile dacht er 
zelfs helemaal niet aan. 

Ikzelf vergat het dan weer niet, helaas. Ik 
stond hier in een leeg huis naar de spiegel 
te staren. Kan je er op één nacht opeens 
een heel jaar ouder uit zien? Het leek 
verdomme wel zo. 
Het was ook nog eens een gewone werk-
dag en dan nog niet eens een leuke. Ik 
kreeg gefrustreerde telefoontjes, moeilijke 
mails van tegenpartijen, just.restart werk-
te weer langs geen kanten. Enfin. Geen 
piece of cake, en al helemaal geen taart 
met kaarsjes. Geen kroon, niemand die 
happy birthday zong en dan moest ik ‘s 
avonds ook nog naar de tandarts. 

Een jong ventje kwam me halen uit de 
wachtzaal. Hij bleek geen jobstudentje 
te zijn, maar de tandarts zelf. (Was die 
hier echt wel oud genoeg voor?) Na een 
onderzoek en een foto, stonden hij en 
zijn collega samen over mijn open mond 
gebogen. Ze tikten met metalen staafjes 
tegen mijn kiezen en maakten voor de 
zekerheid nog een 3D foto. 
“Zo, die twee tanden moeten getrokken 
worden”, zei het tandarts-jongetje uitein-
delijk. 

“Getrokken? ALLETWEE??” Ik staarde 
hem geschrokken aan. Daar zat ik met 
mijn (voorlopig nog wel) mond vol tan-
den. 
Mijn reactie veranderde duidelijk niets 
aan de diagnose. ‘Ik hoop dat hij beter is 
in tanden trekken dan in empathie’, dacht 
ik nog, want de tandarts keek me enkel 
onbewogen aan. 
Hij legde me uit dat het zelfs niet eens 
zeker is dat er een implantaat kan worden 
geplaatst, omdat mijn kaakbeen mis-
schien wat te smal is daarvoor. 

“Je raakt dat gat vast snel gewend”, zei 
hij nog, “het is tenslotte toch eerder ach-
teraan.” Ik kreeg echt de indruk dat een 
tand meer of minder voor een vrouw van 
middelbare leeftijd toch niet zoveel meer 
uitmaakt. Bah. 

Toen ik thuis wat bekomen was heb ik het 
dan toch maar eens gegoogled. Ik vond 
wel wat uitleg over tanden, kaakbeen, 
implantaten en zo. Maar hoe het juist bij 
mij zal gaan, daar kon Google me natuur-
lijk ook geen geruststellend antwoord 
voor geven. 

Toen heb ik besloten om mijn verjaardag 
retroactief te vieren. Ik heb mezelf een 
lekker parfum cadeau gedaan. Ik ga dit 
weekend om citroentaart en een matcha 
latte bij WAY. Cadeau: check. Taart: check. 
En nu kan die tandarts er verdorie maar 
beter voor zorgen dat ik een glanzende 
kroon van hem krijg.

| door Mr. Ine Van Seghbroeck

VERJAARD
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Contactinfo
T_l`pcb_�Pgqi�$�@clcÚ�rq
Nj_lrgl�cl�Kmpcrsqjcg�075
0/2.�?lrucpncl
Rcj,�)�10�1�0/5�45�45
gldm>t_l`pcb_,`c

Het is makkelijk verloren lopen in de verzekeringswereld. 
T_l`pcb_�Pgqi�$�@clcÚ�rq toont u graag de juiste weg naar een verzekeringsplan 
beroepsaansprakelijkheid op maat.
Als toonaangevende verzekeringsmakelaar en consultant leveren wij op dit 
vlak reeds jarenlang oplossingen aan de Ordes van Advocaten en de Orde van 
Vlaamse Balies.
Bent u als advocaat in het bezit van een kunstcollectie, dan kunt u terecht 
bij onze Fine Art Division. Dankzij onze exclusieve samenwerking met 
nicheverzekeraars in kunst- en antiekverzekeringen én gespecialiseerde 
experten, kunnen wij u nu ook een verzekering op maat van uw privécollectie 
garanderen.
U merkt het: zowel in uw beroeps- als in uw privéleven kunt u vertrouwen op 
T_l`pcb_�Pgqi�$�@clcÚ�rq,

www.vanbreda.be  /  www.eosrisq.be

Een verzekeringsplan op uw maat?
Wij helpen u graag op weg.

advertentie_BXL.indd   1 1/09/2011   10:36:19

4000 aangesloten advocaten, 
dat pleit voor Xerius!
Luister naar de argumenten van uw confraters en sluit ook aan bij Xerius, 
het grootste sociaal verzekeringsfonds voor advocaten.

Overstappen naar Xerius is gratis en gemakkelijk 
via www.xerius.be/overstappen

UW VOORDELEN

advies van topkwaliteit

toegang tot de informatie 
in uw digitaal dossier

de laagste werkings-
kosten in de sector: 
slechts 3,05%

gratis persoonlijke 
pensioenberekening en 
bijhorende begeleiding
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Romeinsesteenweg 564 A  
1853 Grimbergen 

(Strombeek-Bever) 
T 02 304 11 11 
F 02 304 11 10 

info@precura.be 
www.precura.be

Uw professionele carrière draait wellicht op volle toeren, maar er zijn van die dingen die u niet ziet aankomen 
– waarschuwingssignalen of niet: een depressie, burn-out of een banaal ongeluk met arbeidsongeschiktheid 
tot gevolg. PRECURA biedt u op dat moment een stevige bescherming tegen inkomensverlies. Bij PRECURA 
bent u méér dan een polisnummer alleen. Zo zorgt onze Disability Case Manager (DCM) voor een persoonlijke 
begeleiding in geval van ziekte of ongeval. 

U kiest bij PRECURA zélf de hoogte van uw vervangingsinkomen. Via uw Balie kan u zich aansluiten bij de 
collectieve Basiswaarborg “Prevoca”. U kan uw dagvergoeding ook optrekken “à la carte” via onze individuele 
inkomensverzekering “Precura”. Tot slot kan u zich ook via uw advocatenkantoor supplementair verzekeren 
onder de noemer “Prevoca Office”. Sta even stil bij het belang van uw inkomensverzekering en contacteer ons: 
02 304 11 11. Wij zorgen voor uw financiële gemoedsrust.

www.precura.be 

PRECURA, uw verzekering tegen 
inkomensverlies bij ziekte en ongeval.

Prevoca

Uw collectieve  
inkomens- 

verzekering 
via uw Balie

Precura

Uw bijkomende 
individuele  
inkomens- 

verzekering

Prevoca Office

Uw collectieve 
inkomens- 

verzekering op 
maat van  

kantoren en 
associaties

Omzetverzekering 
Precura PRO

Bescherm uw 
inkomen en de 
omzet van uw
vennootschap  
bij ziekte en 

ongeval


